
Protokół Nr X/07
z obrad X sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 29 maja 2007r. 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta Piły
/czas trwania od godz. 14,00 – 17,50/

Obrady X sesji Rady Miasta Piły otworzyłPrzewodniczący Rady Miasta Piły
Paweł Jarczakstwierdzając, Ŝe na stan 23 radnych w sesji uczestniczy 22 radnych
/nieobecny radny Józef Kurcin/ - lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powitał przybyłych gości – listy obecności
stanowią załączniki do protokołu.

Do przesłanego radnym porządku obrad nie zgłoszono zmian.

Porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.
2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach

pomiędzy IX a X sesją Rady Miasta Piły.
3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły o pracach Prezydenta Miasta Piły w okresie

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.
4. Projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki budŜetowej – Gminnego Zarządu

Dróg w Pile.
5. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na podjęcie działań mających na celu

prywatyzację Spółki Miejska Energetyka Cieplna Sp. z o.o. w Pile / KRS
0000113543/.

6. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia woli sprzedaŜy na prawach własności
nieruchomości gruntowej, połoŜonej w Pile przy ul. Łącznej, w drodze przetargu
nieograniczonego.

7. Projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej nieruchomości
gruntowych stanowiących własność Gminy Piła.

8. Informacja o wydanych przez Prezydenta Miasta Piły decyzjach w sprawach
ustalenia jednorazowej opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości, w związku
z uchwaleniem planu miejscowego lub jego zmianą / zgodnie z art. 37 ust. 8
ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym/.

9. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Zakopiańskiej.

10.Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
miasta Piły w rejonie al. Wojska Polskiego.
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11.Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
miasta Piły w rejonie ulicy Sowiej i śurawiej.

12.Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Pilskiego.
13.Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta Piły na 2007r.
14.Informacja z realizacji “Strategii Rozwoju Miasta Piły na lata 2005 -2015”.
15.Sprawozdanie z realizacji programu współpracy organizacji pozarządowych z
     samorządem miasta Piły w 2006 roku.
16.Interpelacje i zapytania.
17.Sprawy róŜne.
18.Zamknięcie obrad.

Informacj ę w sprawie protokołu z obrad IX sesji Rady Miasta Piły złoŜył
Sekretarz obrad Jarosław Kotwica – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół z obrad IX sesji Rady Miasta Piły przyj ęty został jednogłośnie, bez
odczytania.

Ad-2/

W sprawie “Informacji Przewodnicz ącego Rady Miasta Piły o podejmowanych
działaniach pomiędzy IX a X sesją Rady Miasta Piły”  głos zabrali:

Radny Rafał Zdzierela poprosił o informację nt transmisji obrad sesji przez
telewizje – odpowiedzi udzielili Przewodniczący Rady Paweł Jarczak i Prezydent
Paweł Dahlke.

Radna Mirosława Rutkowska – Krupka poprosiła o dodatkowe informacje
dotyczące punku 10 - odpowiedzi udzielili Przewodniczący Rady Paweł Jarczak i
Prezydent Miasta Zbigniew Kosmatka.

Ad-3/

W sprawie “Sprawozdania Prezydenta Miasta Piły o pracach Prezydenta
Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady
Miasta Piły”  głos zabrali:

2



Radny Rafał Zdzierela zapytał o przyczyny ponownego ogłoszenia przetargu na
zadanie Aquapark – odpowiedzi udzieliła Naczelnik Wydziału Inwestycji i Nadzoru
Jolanta Sobieszczyk.

Radna Mirosława Rutkowska – Krupka poprosiła o dodatkowe informacje
dotyczące pkt 33 sprawozdania – odpowiedzi udzielił Prezydent Miasta Zbigniew
Kosmatka.

Sprawozdanie przyjęte zostało jednogłośnie – sprawozdanie stanowi załącznik do
protokołu.

Ad-4/

W sprawie projektu uchwały dot. utworzenia jednostki budŜetowej – Gminnego
Zarządu Dróg w Pile głos zabrali:

Przewodniczący Komisji BudŜetu i Rozwoju Miasta Tadeusz Rzemykowski
poinformował o przyjęciu przez Komisję ww. projektu uchwały z uwagą dotyczącą
zmiany nazwy tj. Miejskiego Zarządu Dróg w Pile.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Zbigniew Pyziakpoinformował o
przyjęciu powyŜszego projektu uchwały przez Komisję z zaproponowaną przez
Komisję BudŜetu i Rozwoju Miasta zmianą w nazwie jednostki.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Radosław Ciemięga
poinformował o przyjęciu ww. projektu uchwały z propozycją zmian w nazwie
jednostki oraz w § 3 pkt. 2 ppkt. 1 dotyczącą wykreślenia wyrazu “wszystkich” i
wprowadzenia w to miejsce wyrazu “pozostałych”.

Zastępca Prezydenta Jerzy Wołoszyński zaproponował przyjęcie powyŜszych
propozycji jako autopoprawki, ponadto zgłosił kolejne, dotyczące Statutu:
– w § 1 ust. 1 pkt 2 wykreślić wyrazy “ i zarządzającego ruchem”;
– wykreślić z § 3 pkt 2 w brzmieniu “ Zarząd zarządza ruchem na drogach

gminnych.”;
– z § 4 ust. 1 wykreślić pkt. 11.
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Za przyj ęciem uchwały ze zgłoszonymi autopoprawkami głosowało 21 radnych -
uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-5/

W sprawie projektu uchwały dot. wyraŜenia zgody na podjecie działań
mających na celu prywatyzację Spółki Miejska Energetyka Cieplna Sp. z o.o. w
Pile /KRS0000113543/ głos zabrali:

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyjęciu przez Komisje Rady ww.
projektu uchwały - /materiał przygotowany przez Firmę F5 był prezentowany na
posiedzeniach Komisji/.

Radna Maria Miler, w imieniu radnych PiS poinformowała, iŜ radni nie poprą tego
projektu uchwały z następujących powodów:
– MEC ma doskonałą sytuację finansową i majątkową, osiąga bardzo dobre

dochody, inwestuje w technologię, modernizuje urządzenia ciepłownicze, sama
firma ma duŜą wartość i jej prywatyzacja jest błędem;

– prywatyzowanie firmy o strategicznym znaczeniu dla mieszkańców jest błędem;
– forma tej prywatyzacji nie jest właściwa poniewaŜ zabiera się moŜliwość

decydowania bezokresowo i bezwarunkowo;
– bardziej właściwą formą byłoby partnerstwo publiczno-prywatne, przykładem

mogą być Wodociągi w Gdańsku;
– zgodnie z zapisami Strategii 2005-2015, łączne koszty na koniec 2015 w zadaniu

“modernizacja ciepłownictwa w mieście” wynoszą nieco ponad 10 mln i gdyby te
inwestycje rozłoŜyć na 10 lat to moŜna to zrobić ze środków budŜetu miasta;

– bardzo wysokie ceny za pobór energii w mieście, mieszkańcy ponoszą bardzo
wysokie koszty w związku z opłatami za korzystanie z energii;

– na spotkaniach z Komitetami Osiedlowymi mieszkańcy wypowiedzieli się
przeciwko prywatyzacji MEC.

Zastępca Prezydenta Jerzy Wołoszyński m.in. stwierdził:
– w uzasadnieniu do uchwały jest mowa o działaniach zmierzających do

prywatyzacji, jest teŜ mowa o współpracy kapitału publiczno-prywatnego;
– potrzebna jest analiza, by móc na tą analizę wydatkować pieniądze, potrzebne jest

podjęcie uchwały;
– dopiero po zapoznaniu się z materiałami radni będąmieli czas i okazję, by wyrazić

swoją wolę;
– kroki idą w kierunku obniŜenia kosztów i polepszenia usług, jeśli analiza wykaŜe,
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Ŝe sytuacja ma się pogorszyć to nikt nie będzie podejmował decyzji, by taką
uchwałę poprzeć.

Radny Rafał Zdzierela, w imieniu radnych Klubu PO, m.in. stwierdził:
– wielokrotnie mówiliśmy, Ŝe na gminie ciąŜy obowiązek dostarczania pewnych

usług komunalnych, jesteśmy za kierunkiem wyartykułowanym w uchwale z
zastrzeŜeniem, Ŝe zobaczymy jaki będzie miała kształt uchwała w przyszłości;

– chciałbym zwrócić uwagę na to,Ŝe jeśli Piła ma się rozwijać, ma mieć pieniądze
na inwestycje strategiczne, które bardzo duŜo kosztują miasto, ale które przyniosą
korzyści za kilka lat, to nie moŜemy za wszelką cenę trzymać podmiotu.

Radny Jan Lus m. in. stwierdził:
– pamiętajmy, Ŝe jeśli sytuacja zakładu jest bardzo dobra, potrafimy wycenić jego

wartość w okresie, kiedy wartość jest dobrze wyceniana, jeŜeli mówimy o tym,Ŝe
Urząd ma być transparentny, pozbawiony nacisków korupcyjnych,Ŝe Urząd nie
musi być pracodawcą największym w mieście, to naleŜy podjąć te kroki.

Dyrektor MEC Romana Kozłowska – Budnik poprosiła o przedstawienie celów
prywatyzacji MEC, by móc je przedstawić załodze.

Przedstawiciel Firmy F5 Hubert Witczak przedstawił kontekst prywatyzacji,
doświadczenia prywatyzacji przedsiębiorstw ciepłowniczych, cele prywatyzacji,
podstawowe modele prywatyzacji, procedurę prywatyzacji – materiał stanowi
załącznik do protokołu.

Senator Mieczysław Augustyn 
– poinformował o uczestnictwie w dyskusji w parlamencie nt wyzwań przed jakimi

stoi polska energetyka;
– stwierdził, Ŝe dyrektywa Unii Europejskiej, nakazująca ograniczenie o kolejne

20% emisji dwutlenku węgla do atmosfery, jest wysoko postawioną poprzeczką, a
cięŜar inwestycji będzie przerzucony na polskie przedsiębiorstwa poniewaŜ tak
jest w całej Unii;

– stwierdził,Ŝe potrzebne będą kolosalne inwestycje w energetykę, zwłaszcza w tę,
która tworzy ciepło z węgla kamiennego;

– uznał, Ŝe to doby moment, aby pomyśleć nad sposobami sfinansowania
znaczących nakładów, które będą potrzebne w najbliŜszych latach;

– wyraził obawę, iŜ będzie bardzo trudno udźwignąć samorządom tak duŜe
inwestycje, juŜ nie tylko w rozwój sieci, ale w czyste technologie węglowe.
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Dyrektor F5 Małgorzata Kuik omówiła procedury prywatyzacji wskazując na
kolejność działań oraz przedstawiła elementy analizy prywatyzacyjnej.

Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, 4 radnych wstrzymało się od
głosu, uchwała podjęta została większością głosów – uchwała stanowi załącznik
do protokołu.
  

Ad-6/

Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia woli sprzedaŜy na prawach własności
nieruchomości gruntowej, połoŜonej w Pile przy ul. Łącznej, w drodze
przetargu nieograniczonego zreferowała Naczelnik Wydziału Gospodarki
Nieruchomościami Cyryla Dobecka.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje ww.
projektu uchwały.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-7/

Projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej nieruchomości
gruntowych stanowiących własność Gminy Piła zreferowała Naczelnik
Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Cyryla Dobecka.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje Rady
powyŜszego projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Bystrzycki uznał, iŜ skoro właściciel
działki 61/1 zwracał się z prośbą o moŜliwość wykupu i zagospodarowania to
naleŜałoby przychylić się do jego prośby.

Zastępca Prezydenta Miasta Jerzy Wołoszyński stwierdził, Ŝe są pewne zasady,
które w projektowaniu zagospodarowania przestrzennego musza być uwzględnione,
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jest prawna moŜliwość zawarcia umowy dzierŜawy na 3 lata, ale podziału
geodezyjnego zrobić nie moŜna.

Pan Włodarczyk poprosił o umoŜliwienie kupna tego fragmentu w drodze
przetargu.

Prezydent Miasta Zbigniew Kosmatka stwierdził, Ŝe podejmowane decyzje mają
na celu uregulowanie własności i ta propozycja jest oparta o logikę wcześniejszych
decyzji.

Radna Mirosława Rutkowska – Krupka zapytała, czy działki 61/2 i 61/3 teŜ
zostały zagospodarowane drogą bezprzetargową.

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Cyryla Dobecka
poinformowała,Ŝe dopiero wpłynął wniosek o poszerzenie i podział jeszcze nie
został zrobiony bo trwają tam umowy dzierŜawne.

Rada przystąpiła do głosowania:
1. za przyjęciem pkt. 1 Załącznika głosowało 16 radnych, 2 radnych było

przeciwnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu;
2. za przyjęciem pkt. 2 Załącznika głosowało 16 radnych, 6 radnych

wstrzymało się od głosu.
3. za przyjęciem uchwały opowiedziało się 16 radnych, 6 radnych wstrzymało

się od głosu – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ogłoszono 10 minut przerwy.

Ad-8/

Do informacji o wydanych przez Prezydenta Miasta Piły decyzjach w sprawach
ustalenia jednorazowej opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości, w
związku z uchwaleniem planu miejscowego lub jego zmianą / zgodnie z art. 37
ust. 8 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu
przestrzennym/ uwag nie wniesiono – informacja stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-9/

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul.Zakopiańskiej, wraz
z autopoprawką w podstawie prawnej zreferowała Naczelnik Miejskiej
Pracowni Urbanistycznej Tomira Oleszak.

Za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką opowiedziało się 19 radnych, 3
radnych wstrzymało się od głosu – uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad-10/

W sprawie projektu uchwały dot. miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Piły w rejonie al. Wojska Polskiego głos zabrali:

Naczelnik Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Tomira Oleszak zreferowała ww.
projekt uchwały wraz z autopoprawką dotycząca podstawy prawnej.

Prezydent Miasta Zbigniew Kosmatka zaproponował zmianę § 2 Załącznika Nr 4  
który, po zmianie brzmiałby następująco:
“ uwzględniono uwagę dotyczącą ustalenia prawa do zabudowy na działce nr
17/4”.
Prezydent Kosmatka stwierdził,Ŝe nadrzędnym interesem jest interes gminy, a ta
propozycja będzie jeszcze w większy sposób chroniła interes gminy.

Radca prawny Urzędu Łukasz Czarny stwierdził, Ŝe naleŜy przystąpić do
przegłosowania Załącznika Nr 4 w wersji przygotowanej w projekcie uchwały.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Zbigniew Pyziakprzypomniał,Ŝe
na posiedzeniu Komisji zapytał, czy wyraŜenie zgody na zabudowę tej działki moŜe
spowodować, Ŝe decyzja poprzedniej Rady moŜe okazać się w przyszłości barierą nie
do przejścia. Poinformował, iŜ otrzymał informację, Ŝe z właścicielami tej działki
zawarto porozumienie, na mocy którego nastąpi zamiana działek tak, by ta działka w
przyszłości nie blokowała takiej moŜliwości.
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Prezydent Miasta Zbigniew Kosmatka m.in. stwierdził:
nie zostało zawarte jakiekolwiek porozumienie, była mowa,Ŝe niezaleŜnie od decyzji
Rady, w ponownym procesie planowania, jedną ze stron opiniujących będą władze
lotnicze, które określą dopuszczalne parametry.

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Czapiewski stwierdził,Ŝe przyjęcie tej uwagi
przez Radę nie wyklucza w przyszłości zawarcia porozumienia pomiędzy
właścicielem gruntu, a gminą na temat ewentualnej zamiany jeŜeli taka wola z obu
stron będzie aktualna.

Radny Rafał Zdzierela zgłosił wniosek o przyjecie uwagi Państwa Zmyślonych,
a tym samym wykreślenie § 2 z Załącznika Nr 4.

Radna Mirosława Rutkowska – Krupka zaapelowała, by dla działki 17/4 dopuścić
moŜliwość zabudowy, jakoŜe działka w sąsiedztwie równieŜ jest w pasie nalotów, a
jest to działka gminna.

Przewodniczący Komisji BudŜetu i Rozwoju Miasta Tadeusz Rzemykowski
wyraził zdziwienie dzisiejszą propozycją Prezydenta m. in. stwierdzając:
najpierw broniono stanowiska,Ŝe tej działki nie moŜna zabudować, teraz mówi się,
Ŝe moŜna, skoro przyjmiemy,Ŝe tą działkę moŜna zabudować, to miejscowy plan
staje się nieaktualny i trzeba przystąpić do zmian oraz trzeba zrobić ponownie
wszystkie uzgodnienia z potencjalnymi zainteresowanymi.Skoro Państwo Zmyśloni
kupili ten teren, dostali zgodę swego czasu od miasta na zabudowę, nie mogli z jakiś
względów zabudować i ona wygasła, a teraz chcieli ponownie i jej nie dostali, a teraz
po zmianie decyzji sprawa przez ileś miesięcy nie będzie aktualna, bo będzie się
zmieniać i uzgadniać.

Prezydent Miasta Zbigniew Kosmatka m. in. stwierdził:
mieliśmy sprzeczne opinie, były opinie w sprawie planu i były opinie w sprawie
zamierzeń inwestycyjnych, które nie do końca muszą być równoznaczne z zapisami
w planie, być moŜe opinie uzyskane w ponownej procedurze ze strony władz
wojskowych będą nieco bardziej liberalne. 

Pan Zmyślony zaprezentował na planszy swoją propozycję.
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Naczelnik Wydziału Architektury  Henryk Gawro ński m. in. stwierdził:
– to jest cały czas sytuacja dynamiczna, sprawa ciągnie się czwarty rok od momentu

sprzedaŜy tej działki;
– działka została sprzedana w okresie radosnej twórczości Agencji Mienia

Wojskowego, która dawała sygnały o warunkach bardziej rygorystycznych niŜ
mówi Pan Zmyślony;

– do tego tematu podchodziliśmy tak, jak pozwalały na to kolejne przepisy, to była
decyzja jeszcze za poprzednich przepisów;

– cały czas przewija się sprawa samego lotniska i w tym kontekście były dalsze
działania;

– jeŜeli dzisiejsze przesłanki są takie,Ŝe jest juŜ odpowiedź, Ŝe moŜna budować na
tym klinie takie elementy, które zadowalają inwestora to być moŜe trzeba taką
decyzję podjąć.

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Czapiewski m. in. stwierdził:
propozycja, którą zgłosił Prezydent umoŜliwia znalezienie w przyszłości
korzystnego dla inwestora rozwiązania, proponuję przejść do przegłosowania
Załącznika nr 4.

Przewodniczący Komisji BudŜetu i Rozwoju Miasta Tadeusz Rzemykowski
stwierdził,Ŝe Komisja, jednogłośnie, opowiedziała się za przyjęciem § 1 Załącznika
Nr 4 oraz większością głosów za przyjęciem § 2 ww. Załącznika.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Zbigniew Pyziakpoinformował o
przyjęciu Załącznika Nr 4 większością głosów.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Radosław Ciemięga stwierdził,
Ŝe § 1 Załącznika Komisja przyjęła jednogłośnie, a przy głosowaniu § 2 wszyscy
radni wstrzymali się od głosu.

Za przyj ęciem § 1 Załącznika Nr 4 radni opowiedzieli się jednogłośnie.

Za przyj ęciem § 2 Załącznika Nr 4 radni głosowali następująco:
za – 0 głosów, przeciw – 21 głosów, głosów wstrzymujących się – 1.

Wobec powyŜszego głosowania Naczelnik Miejskiej Pracowni Urbanistycznej
Tomira Oleszak poinformowała, Ŝe § 2 Załącznika Nr 4 będzie brzmiał:
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“ Uwzględnić uwagę dotyczącą ustalenia prawa do zabudowy na działce 17/4,
zlokalizowanej na osi nalotu do lotniska, zgodnie z ustaleniami studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły.”

PowyŜsze brzmienie § 2 Załącznika Nr 4 przyj ęte zostało jednogłośnie – w
załączeniu protokołu.

Ad-11/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Sowiej i śurawiej, wraz z
autopoprawką, zreferowała Naczelnik Miejskiej Pracowni Urbanistycznej
Tomira Oleszak.

Przewodniczący Komisji poinformowali o wyra Ŝeniu przez Komisje Rady
pozytywnej opinii o projekcie uchwały.

Załącznik Nr 2 dot. stwierdzenia zgodności miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Sowiej iśurawiej z
ustaleniami studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego miasta Piły przyjęty został jednogłośnie.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-12/

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje Rady
projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
Pilskiego.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-13/

Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta Piły na 2007 rok, wraz z
autopoprawką, omówiła Skarbnik Miejski Danuta Drabik.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje Rady ww.
projektu uchwały.

Za podjęciem uchwały, wraz z autopoprawką, opowiedziało się 16 radnych, 6
radnych wstrzymało się od głosu – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-14/

W sprawie “Informacji z realizacji Strategii Rozwoju Miast a Piły na lata 2005 –
2015” głos zabrali:

Radny Krzysztof Szewc m.in. stwierdził:
przeanalizowałem tę informację i stwierdziłem,Ŝe zadam pytania na piśmie, mam teŜ
pytanie, na które naleŜałoby odpowiedzieć publicznie – w jednym ze sformułowań
stwierdzono,Ŝe na koniec 2005r. było zarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie
Pracy 4254 osoby, na koniec 2006r. 3445 osób czyli spadek wskaźnika bezrobocia o
1,6 – czy zostały tam uwzględnione osoby, które zostały wyrejestrowane z tego
tytułu, Ŝe np. nie zgłosiły się do rejestracji w odpowiednim czasie lub wyjechały za
granicę – Zastępca Prezydenta Paweł Dahlkepoinformował,Ŝe są to dane podane
przez Powiatowy Urząd Pracy.

Radny Krzysztof Szewc m.in. stwierdził:
Cel operacyjny 1.3 – stworzenie kompleksowego systemu informacji gospodarczej –
tereny przeznaczone pod inwestycje, ich cena, pod jakiego rodzaju inwestycje,
skutki promocji, ile nowych firm w Pile pobudowało nowe zakłady, ile miejsc pracy
stworzono.

Prezydent Miasta Zbigniew Kosmatka m.in. stwierdził:
– ceny terenów oferowanych mogą być zamieszczane wówczas, kiedy ogłasza się

przetarg na ich sprzedaŜ;
– powstały dwa centra logistyczne – jedno w okolicach Motylewa i drugie w

Philips, gdzie m.in. poprzez powstanie tego centrum w ciągu ostatniego roku
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zakład ten zwiększył zatrudnienie o ponad 1000 osób, na koniec kwietnia
zatrudnienie w zakładzie wynosiło niespełna 5000 osób.

Zastępca Prezydenta Jerzy Wołoszyński m.in. stwierdził:
– istotą określenia jakie tereny są pod inwestycje, są ustalenia wynikające z

władztwa planistycznego i bez względu na to, kto jest właścicielem terenu my
musimy pamiętać, Ŝe takie obszary są pod inwestycje przeznaczone i wcale od
gminy nie musi zaleŜeć, czy gmina coś sprzeda, bo ten obrót poza gminą cały czas
występuje;

– inwestycje mają dwojaki charakter, pierwsza rzecz to uruchamianie zupełnie
nowych przedsięwzięć, ale w duŜej większości są to przedsięwzięcia , które
modernizują tą działalność gospodarczą, jaką podmioty prowadzą, a to nie zawsze
wiąŜe się ze wzrostem zatrudnienia.

Zastępca Prezydenta Paweł Dahlke m.in. stwierdził:
jeśli chodzi o działania, gdzie gmina przeznacza pieniądze na aktywizację, na
zatrudnienie nowych osób to w materiałach jest to podane np.fundusz poŜyczkowy
itd.

Radny Włodzimierz Michalski m.in. stwierdził:
Euro 2012 teraz się pojawiło, jak to wygląda lokalnie, czy mamy pomysł w jaki
sposób moglibyśmy włączyć się w realizację tego przedsięwzięcia Ŝeby nasze miasto
coś skorzystało.

Zastępca Prezydenta Jerzy Wołoszyński m. in. stwierdził:
róŜne sytuacje, które powstają, mogą w naszych planach operacyjnych wywołać
określone zamiary, analizowaliśmy taką moŜliwość, by bazy treningowe ulokować w
Pile, ale porównanie nakładów do efektów uzasadnia odstąpienie od tego
przedsięwzięcia, bo jeśli na 2 tygodnie mamy zorganizować hotel na 70 miejsc,
sauny, odnowę biologiczną, boiska, baseny, to jest koszt, który gmina nie jest w
stanie zrealizować, jeśli taka baza jest to wtedy warto w takie przedsięwzięcie
wchodzić.

Prezydent Miasta Zbigniew Kosmatka m.in. stwierdził:
– dyrektor MOSiR- na bieŜąco pilotuje i ma kontakt z Urzędem Marszałkowskim w

tych kwestiach, które mogłyby stać się naszym udziałem w realizacji EURO 2012;
– dopiero ma być powołany Komitet Organizacyjny w Wielkopolsce i Wojewoda

Dziuba ma zamiar poprosić do tego Komitetu Prezydenta Grobelnego, myślę Ŝe
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gdy powstanie Komitet zaczną się konkretyzować ewentualne przedsięwzięcia,
które w tym całym wydarzeniu będą organizowane.

Radna Maria Miler  m.in. stwierdziła:
wykorzystanie funduszy 2004-2006 – z informacji wynika,Ŝe za te lata z innych
źródeł finansowania powinniśmy pozyskać prawie 60 mln, a środki z Unii
Europejskiej to 7.600 tysięcy – co udało się z tego pozyskać?

Zastępca Prezydenta Paweł Dahlke m.in. stwierdził:
z kwoty 7.600 tysięcy to 1 mln zł na inwestycję, która rozpoczyna się w Pilskim
Domu Kultury, drugi wniosek zaakceptowany to ok. 8 mln zł na połączenie dróg
krajowych, ten wniosek wisi w Warszawie poniewaŜ z końcem roku budŜetowego
pewne wskaźniki się pozmieniały i wnioski, które wcześniej przez wszystkie
moŜliwe gremia były zaakceptowane w tej chwili zostały wstrzymane i pilski
wniosek, tak jak wiele innych wisi i czeka na wskaźniki.

Radna Maria Miler stwierdziła,Ŝe udało się pozyskać bardzo małeśrodki, radna
uwaŜa Ŝe  naleŜy monitorować realizację i dokonywać zmian na bieŜąco w Strategii.

Prezydent Zbigniew Kosmatka m.in. stwierdził:
są dwie pozycje – inneźródła finansowania iśrodki do pozyskania z Unii, inne
źródła finansowania to są kredyty, obligacje, kapitał obcy i ten został na szereg
przedsięwzięć pozyskany i zostały zorganizowane określone rzeczy.

Ad-15/

Do sprawozdania z realizacji programu współpracy organizacji pozarządowych
z samorządem miasta Piły w 2006 roku uwag nie zgłoszono – sprawozdanie
stanowi załącznik do protokołu.

Ad-16/
W punkcie “ Interpelacje i zapytania”  głos zabrali:
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Przewodniczący Komisji BudŜetu i Rozwoju Miasta Tadeusz Rzemykowski
zapytał:
– czy i w jakim zakresie planuje się w tym roku wykonać parking przy targowisku,

chodzi o teren po zlikwidowanym ogrodnictwie;
– czy miasto prowadzi rozmowy ze Starostwem ośrodki na wyremontowanie ul.

Mickiewicza.

Zastępca Prezydenta Jerzy Wołoszyński m.in. stwierdził:
– odbyło się kilka spotkań, analizowaliśmy kilka wariantów rozwiązań,

prowadziliśmy rozmowy ze Spółdzielnią PSS Merkury, są prowadzone procedury
z wyodrębnieniem części tego parkingu, Wydział Inwestycji prowadzi
postępowanie przetargowe na wybór projektanta, wstępnie załoŜone 300 tys. w
budŜecie prawdopodobnie nie wystarczą;

– ul. Mickiewicza – ze Starostwem realizujemy przedsięwzięcia modernizacyjne,
corocznie ustalamy zakres, będziemy to kontynuować w przyszłym roku,
Starostwo wskazuje teŜ na 2 inne przedsięwzięcia, modernizację ul. Roosevelta i
ul. Wiosny Ludów.

Radny Rafał Zdzierela zapytał na jakim etapie są prace związane z
uporządkowaniem terenu przy al. Piastów i wybudowaniem tam parkingu.

Zastępca Prezydenta Jerzy Wołoszyński stwierdził, Ŝe są tam realizowane
przedsięwzięcia porządkowe i konieczne jest uregulowanie praw własnościowych, a
cała operacja będzie bardzo kosztowna.

Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Bystrzycki zapytał, czy są prowadzone
rozmowy i na jakich warunkach gmina przejmie przychodnie, czy będą środki, by
zrobić np. podjazdy i inne remonty.

Prezydent Zbigniew Kosmatkapoinformował o podpisaniu aktu notarialnego dot.
przejęcia z dniem 1 lipca przychodni, poza obiektem na ul. Lotniczej, który wymaga
pewnych kwestii związanych z podziałem. Prezydent stwierdził,Ŝe obiekty przejęte
z dniem 1 lipca są w pewnym sensie przedsięwzięciami gospodarczymi, które będą
miały efekt taki,Ŝe lekarze wynajmujący pomieszczenia będą wpłacali czynsze do
MZGM. W tegorocznym budŜecie Rada uchwaliła określone wydatki i tego typu
kwestie nie były przewidywane.
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Radny Ryszard Pyziak 
– zgłosił nie działającą juŜ od 2 miesięcy sygnalizację świetlną przy Kauflandzie;
– poruszył sprawę nieudostępniania toalet przez właściciela ogródka piwnego przy

dworcu PKP.

Prezydent Zbigniew Kosmatka m.in. stwierdził:
– w sprawie toalety przy ogródku piwnym – uczulę StraŜ Miejską;
– w sprawieświateł przy Kauflandzie – jest to w zarządzie dróg wojewódzkich w

Złotowie, wyjaśnimy, czy światła były zamontowane jak ruszył Kaufland, czy
związane to jest z jakąś awarią.

Radna Mirosława Rutkowska – Krupka 
– zapytała na jakim etapie jest zagospodarowanie budynku po byłej Szkole

Podstawowej Nr 12;
– poprosiła o informację w sprawie budowy palarni kawy na osiedlu Górne;
– zapytała jakie działania zostały podjęte w zakresie stanu oświetlenia w mieście,

zwłaszcza słupów oświetleniowych;
– poruszyła sprawę sprzątania ulic, które maja krawęŜniki i kanalizację, jako

przykład podała ulicę Trentowskiego.

Zastępca Prezydenta Jerzy Wołoszyński m.in. stwierdził:
– szkoła przy ul.Świerkowej – zamiana nieruchomości między Gmina Piła a

Starostwem wstępnie została zasygnalizowana i uzgodnienia są takie, Ŝe ta
nieruchomość na pierwotny cel będzie przedmiotem zamiany;

– palarnia kawy i konfekcjonowanie kawy – w sprawie palarni kawy zostało
wszczęte postępowanie, brak jest jeszcze odpowiedzi na skierowane zapytania do
ochrony środowiska, płynące sygnały z osiedla były dyskutowane,
konfekcjonowanie kawy będzie, w sprawie palarni kawy dziś nie moŜna jeszcze
tego przewidzieć;

– oświetlenie – w Zakładzie ENEA procesy prywatyzacyjne zostały wstrzymane, to
spowodowało zmianę orientacji w zakresie organizacji oświetlenia;

– oczyszczanie letnie ulic – umowa jest tak podpisana,Ŝe są sprzątane ulice
określone w harmonogramie, sprawdzimy te sprawę.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radosław Ciemięga zapytał, czy jest
przewidziane załoŜenie progów zwalniających na ul. Sokolej.
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Radna Mirosława Rutkowska – Krupka uznała,Ŝe powinny tam być wykonanie
chodniki.

Zastępca Prezydenta Jerzy Wołoszyński m. in. stwierdził:
– progi zwalniające na ul. Sokolej nie są przewidziane tym bardziej,Ŝe są wnioski

by tą ulicą puścić komunikację miejską;
– by tam powstały chodniki to najpierw trzeba wybudować kanalizację deszczową

na całym osiedlu Motylewo, a to jest monstrualny koszt.

Radny Rafał Zdzierela zapytał w jakim trybie naleŜy zwrócić się o ustawienie
progów zwalniających przy Placu Domańskiego, po drugiej stronie ul. 11 Listopada.

Prezydent Zbigniew Kosmatka poinformował, Ŝe w tej sprawie władna jest
Komisji ds Bezpieczeństwa.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Zbigniew Pyziakzapytał czemu
przerwano prace przy budowie kolektora Okrzei – Plac Konstytucji, materiał jest
rozrzucany i niszczony.

Naczelnik Wydziały Inwestycji i Nadzoru Jolanta Sobieszczyk poinformowała,
Ŝe wykonawca przerwał prace i będzie interweniowała o powrót na budowę i
zabezpieczenie materiałów.

Radny Krzysztof Szewczapytał, czy remont ul.Śniadeckich będzie kontynuowany
w przyszłym roku –Zastępca Prezydenta Jerzy Wołoszyński potwierdził, Ŝe
będzie. 

Ad-17/

W punkcie “Sprawy róŜne” Przewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak
przedstawił następujące pisma:
– Zaproszenie Zarządu Osiedla Motylewo na Osiedlowy Festyn z okazji Dnia

Dziecka;
– Stanowisko Rady Gminy Niemce w sprawie poselskiego projektu ustawy o rolno –
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spoŜywczych rynkach hurtowych;
– Uchwałę Rady Miejskiej w Okonku w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla

Gminy Piła z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów działalności Ośrodka
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Pile;

– Zaproszenie do udziału w warsztatach konsultacyjnych na temat celów
strategicznych w zakresie innowacji i rozwoju technologicznego w Wielkopolsce.

Radny Krzysztof SzewczłoŜył gratulacje Radnym Ciemiędze i Winklerowi z okazji
osiągnięć sportowych ich podopiecznych.

Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Bystrzycki zaprosił obecnych na finał
czwartków sportowych.

Radny Ryszard Pyziak zaprosił radnych na 10 Lecie Banku śywności.

Radny Rafał Zdzierela prosił, by na sesji odbywała się wizualizacja planów
zagospodarowania przestrzennego oraz by wypowiedzi mówców ograniczyć do 3
minut.

Ad-18/

W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Rady Miasta Piły Paweł
Jarczak  zamknął obrady X sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała                                                           Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                                                                  Paweł Jarczak

18


